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Zápis  

14. řádného zasedání Akademického senátu 3. lékařské fakulty UK 

 15. října 2024, 14:30 hodin 

Sál Radany Königové 

 
 

Program:                                                                                                          

1. Zahájení / Launch 

2. Schválení programu, určení skrutátorů / Approval of the agenda, appointment of scrutineers 

3. Kontrola zápisu ze dne 28. května 2024 / Review of the minutes of May 28, 2024 

4. Volba místopředsedy AS za studentskou komoru / Election of the AS vice-president for the 

student section 

5. Informace děkana / Information of the Dean (prof. Džupa) 

6. Informace předsednictva AS 3. LF UK / Information of the AS 3FM CU Board (doc. Gojda) 

7. NF Student 3LF / Foundation Student 3FM (doc. Gojda) 

8. Zprávy z AS UK / AS CU report (T. Entlerová, J. Vala) 

9. Disciplinární komise fakulty – doplnění / Disciplinary committee of the faculty - addition 

(dr. Marx) 

10. Různé / Miscellaneous 

 

Ad 1) Zahájení   
Přítomno bylo 30 senátorů (z toho 4 online přes Teams), senát byl usnášení schopný. 

 

 

 

Ad 2) Schválení programu, určení skrutátorů  

Předseda požádal o zařazení dalšího bodu do programu – Doplnění Disciplinární komise 

fakulty. Žádný ze senátorů nevznesl připomínky k obsahu dnešního jednání. 

 

Usnesení: 

AS 3. LF UK schválil navržený program, včetně jeho doplnění, tichým souhlasem. 

 

Skrutátory byli určeni:   
 

za pedagogickou komoru:  RNDr. Jana Fauknerová Matějčková, Ph.D. 

za studentskou komoru:     MUDr. Viktor Šebo  

 

 

 

Ad 3) Kontrola zápisu ze dne 28. května 2024 
Žádný ze senátorů nevznesl k zápisu z 28. května 2024, který byl umístěn na stránkách AS, 

připomínky. 



 

Usnesení:   

Zápis ze dne 28. května 2024 byl schválen tichým souhlasem.   

 

 

 

Ad 4) Volba místopředsedy AS 3. LF UK za studentskou komoru 
Senátorky a senátoři zvolili tříčlennou komisi, která bude sčítat hlasy při volbě místopředsedy 

studentské komory Akademického senátu 3. LF UK ve složení: 

 

za pedagogickou  komoru: doc. MUDr. Miloslav Franěk, Ph.D.  

za studentskou komoru: MUDr. Kateřina Koudelková, Lucie Hrubá 

Členové komise zvolili za předsedu/předsedkyni komise MUDr. Koudelkovou 

 

Doc. Gojda vyzval senátorky a senátory k rozpravě a podávání návrhů na kandidáty na funkci 

místopředsedy studentské komory AS 3. LF UK. Doc. Franěk podotkl, že předsednictvo není 

gendrově vyvážené. 

Po vedené rozpravě byl na funkci místopředsedy za studentskou komoru navržen Jonáš Vala. 

 

Před tajnou volbou bylo rozdáno 12 hlasovacích lístků, všechny hlasovací lístky byly 

odevzdány jako platné: 12 hlasovacích lístků bylo pro Jonáše Valu. 

 

Usnesení: 
Akademický senát 3. LF UK zvolil za místopředsedu AS ve studentské komoře na 
období od 15. 10. 2024 do 30. 11. 2025 Jonáše Valu. 

 

 

 

Ad 5) Informace děkana (za děkana prof. Džupa) 
Informace z Asociace děkanů 

 3. 9. jednání všech 8 děkanů LF s ministrem školství Bekem (ADLF informovala ministra 

o propadu stagnujících mezd na LF oproti trvale rostoucím zdravotnickým mzdám, LF by 

potřebovaly 2,4 miliardy Kč ročně k dorovnání rozdílů na úroveň zdravotnických mezd) 

 Účast na jednáních o přesčasech ve zdravotnictví 26. 9. (nedospělo k dohodě mezi MZ 

a ČLK/LOK, ale zajímavý kompromisní návrh předložili Mladí lékaři – dr. Veselý) 

 Souběh klinické výuky a léčebné/dg. péče by měl řešit malý dodatek k VŠ zákonu 

(připraveny ADLF) 

 Financování LF (bude pokračovat ukazatel „P“) 

 

Změny pracovišť / přednostů 
Nová pracoviště 

Interní klinika 3. LF UK a FNB (pověřený přednosta as. MUDr. Oliver Kuchař, Ph.D.) 

Klinika anesteziologie, intenzivní a urgentní medicíny 3.LF UK a FNB (pověřený přednosta 

as. MUDr. Josef Škola, Ph.D.) 

Změny přednostů 

Neurologická klinika 3. LF UK a FTN: prof. MUDr. Jan Mareš, Ph.D. 

Ortopedicko-traumatologická klinika 3. LF UK a FNKV: prof. MUDr. Jiří Skála – 

Rosenbaum, Ph.D. 

 



Termíny podzim 
9. 10. imatrikulace 

16. 10. děkanský den 

21. 10. Akademická obec 

5. 11. promoce MUDr. 

15. - 16. 11. setkání LF ČR a SR (Tábor) 

21. 11. promoce PhD. 

 

Diskuze: nebyla 

 

Usnesení:  

Akademický senát 3. LF UK vzal informace děkana na vědomí. 

 

 

 

Ad 6) Informace předsednictva AS 3. LF UK 
Zápis z jednání předsednictva AS byl rozeslán s pozvánkou na zasedání a také umístěn na 

stránkách senátu k prostudování. 

Předseda AS informoval o činnosti předsednictva během prázdnin. 

Předseda informoval o usneseních (Podmínky pro přijímací řízení na 3. LF UK pro AR 

2025/2026; Smlouva o převodu vlastnického práva k nemovité věci; Noví členové Vědecké 

rady 3. LF UK), která byla schválena per rollam během prázdnin. 

Předseda informoval o nominacích na studentské členy studijní a evaluační komise děkana 

fakulty.  

 

Diskuze:  

dr. Zvoníčková – Jsou v komisích i zástupci nelékařských oborů? 

dr. Marx – tady se jedná pouze o doplnění, v komisích jsou i zástupci bakalářských oborů. 

Jonáš Vala – snažili jsme se najít zástupce napříč všemi obory. 

 

Usnesení:  

Akademický senát 3. LF UK vzal informace předsednictva na vědomí. 

 

 

Ad. 7) NF Student 

Předseda AS seznámil AS s průběhem řešení problematiky NF student 3LF. Ve stručnosti NF 

je na fakultě nezávislý fond, jehož posláním je podpora vynikajících a sociálně 

znevýhodněných studentů. Fungování fondu bylo nasvíceno po zasedání SR 13. 9. 2023, kdy  

byla jednak zrušena podpora ceny MB, a jednak došlo k restrukturalizaci fondu, resp. zrušení 

dozorčí rady, ve které ex officio zasedal děkan 3LF a jejím nahrazením revizorem, bez 

formální vazby na 3LF. Takto akt fakticky znamená formální odluku od 3LF. Věcí se podnětu 

děkana zabýval AS, který pověřil předsedu, aby pozval předsedkyni na zasedání 16.1.2024. 

Předseda shrnul průběh diskuse. AS následně pověřil předsedu ustavením pracovní skupiny, 

která se pokusila navázat neúspěšně kontakt se správní radou a projednala možnosti dalšího 

postupu 3LF směrem k fondu. Předseda projednal stanovisko pracovní skupiny a závěry 

navržené pracovní skupinou s děkanem 3LF, resp. na kolegiu děkana. KD vyjádřilo 



pochybnosti ohledně možné realizace likvidace fondu, zejména s ohledem na očekávatelná 

dlouhá právní, resp. soudní jednání. KD se naopak staví pozitivně k založení nadačního 

fondu, ale s vědomím nutnosti zajistit aktivní radu fondu. V této věci již KD samo zvažuje 

příslušné kroky.  

Diskuze:  

doc. Džupová – Kam půjdou prostředky, které jsou v NF? 

doc. Gojda – Prostředky zůstanou ve fondu. Hospodaří s nimi Správní rada NF.  

doc. Franěk – Studenti o ně mohou žádat stejně. 

Dr. Marx – Kterýkoli student může zkusit požádat o tyto prostředky volným textem. 

Prof. Toušek – Spolupráce je daná smlouvou? 

Doc. Gojda – NF a 3. LF mají společné jen to, že sídlo NF je na Ruské a v názvu je 3. LF 

Prof. Gkalpakiotis – Peníze jsou, ale nejsou na položku - Cenu M. Bertrand.  

Dr. Lauer – zkusit oslovit studenty, aby požádali, než přijmeme usnesení. 

Doc. Franěk – posunuli bychom se o půl roku zpět. 

 

Hlasování: 29 – 0 – 1 

 

Návrh usnesení: 

Z důvodu jednostranného ukončení formálních vazeb na 3. LF UK a dlouhodobé 

nečinnosti ze strany nadačního fondu Student 3LF, AS 3. LF UK pověřuje děkana 3. LF 

UK, aby podnikl kroky k ukončení spolupráce 3. LF UK s Nadačním fondem Student 

3LF, zejména vypovězení souhlasu s umístěním sídla právnické osoby, výzvu k ukončení 

užívání 3LF v názvu fondu a informování akademických pracovníků, kteří jsou členy 

Správní rady NF, resp. na pozici revizora NF, že tato jejich činnost není považována za 

akademickou práci pro 3. LF UK. Dále AS 3. LF UK pověřuje děkana, aby prověřil 

možnost založení nového nadačního fondu 3. LF. 

 
 
 

Ad 8) Zprávy z AS UK (T. Entlerová, J. Vala) 
- ISIC karty – nebudou již revalidační nálepky, ISIC bude po roce dále pouze v elektronické 

verzi 

- Komise pro 3. roli – sjednocení vizuálního stylu, všechna loga fakult v jednom stylu, 

sjednocení zkratek a názvů. 

- Komise IT – adresy všech studentů u @student.cuni.cz   

 

Diskuze:  

dr. Zvoníčková – bude to stejné platit o ITIC? 

Jonáš Vala – bude zřejmě platit i pro ITIC. ČR jedna z posledních zemí, která toto nemá 

digitálně. 

doc. Trnka, Tereza Entlerová, doc. Gojda, dr. Šebo, Pepa Ngoc 

doc. Franěk – jak je na tom SIS, EIS a podobně?  

Jonáš Vala – pracuje se na tom, mělo by to být v plném provozu 6/2025. 

 

Doc. Gojda poděkoval za práci v komisích AS UK a vyzval ostatní k členství v komisích. 

 

Usnesení:  

AS 3. LF UK vzal informace z AS UK na vědomí. 



 

Ad 9) Doplnění Disciplinární komise fakulty (dr. Marx) 
Disciplinární komise fakulty projednává disciplinární přestupky studentů zapsaných na fakultě 

a předkládá návrh na rozhodnutí děkanovi. Její ustanovení (jako jediné komise) stanoví zákon 

č. 111/1998 Sb. o vysokých školách v platném znění; zákon též stanoví, že polovinu členů 

komise tvoří studenti fakulty a stanoví její funkční období na dva roky - toto uplynulo v březnu 

2023. 

Vlastní proces disciplinárního řízení upravuje Disciplinární řád UK. 

Vzhledem k tomu, že MUDr. Kassandra Beltran již ukončila studium, předkládá děkan návrh 

na doplnění Disciplinární komise o Sandru Svorkmo, studentku 5. ročníku General Medicine. 

 

Diskuze: nebyla 

 

Hlasování: 28 – 0 – 0 

 

Závěr:  

Akademický senát 3. LF UK v souladu s čl. 3, odst. 2 Disciplinárního řádu UK souhlasí 

se jmenováním Sandry Svorkmo za členku Disciplinární komise 3. LF UK pro funkční 

období od 15. 10. 2024 do 14. 10. 2027 

 

 

Ad 10) Různé 
Prof. Džupa informoval o záměru děkana udělit pamětní medaile 3. LF UK u příležitosti 

životního jubilea: 

prof. MUDr. Jiří Beneš, CSc., Klinika infekčních nemocí 3. LF UK a FNB 

prof. MUDr. Zuzana Moťovská, PhD., Kardiologická klinika 3. LF UK a FNKV 

 
Usnesení: Akademický senát 3. LF UK vzal informaci prof. Džupy na vědomí 

 

 

Nový místopředseda - Jonáš Vala se oficiálně představil a vyjádřil, že se těší na spolupráci 

s pedagogickou i studentskou komorou. 

 

 

Příští jednání Akademického senátu 3. LF UK se uskuteční 12. listopadu 

2024 ve 14:30 hodin v zasedacím sále Radany Königové.  

 


